



## Österlens vattenvårdsförbund

### Protokoll från styrelsemöte i Viggårum den 3 oktober 2007

#### Närvarande:

Kurt Hagenrud  
Michael Dahlman  
Charlotte Lindström  
Charlotta Wildt Persson  
Lars Collvin (adj)

1. Kurt öppnade mötet. Övriga styrelseledamöter gratulerade Kurt på hans födelsedag.

#### **2. Årsmötet**

Michaels förslag till protokoll granskades. OK med mindre justeringar.

#### **3. Ekonomi**

Peter var inte närvarande, men har meddelat att det finns två mindre fakturor. Utgifterna för konsulterna är kända, utom för det som rör hemsidan. Michael fick i uppdrag att klara ut hur mycket som "blir över" och därmed ska debiteras i medlemsavgift. Avierna på detta bör gå ut i november.

#### **4. Undersökningsprogrammet**

Diskussion om utformningen av fyskem-redovisningen. Beslutades att gå igenom och försöka utvärdera resultaten på styrelsemötet i februari-mars inför årsmötet. Därefter kanske det är möjligt att ge mer löpande kommentarer till resultaten varje gång de publiceras.

Lars undrade om det var möjligt att registrera temperatur och nederbörd på några platser inom avrinningsområdet. Charlotte fick i uppdrag att kontrollera med Simrishamns kommun om de avläser detta på sina reningsverk och om förbundet kan få tillgång till resultaten löpande och/eller årsvis.

Diskuterades möjligheterna att redovisa vattenflöden. En av förutsättningarna för programmet är att vi ska försöka beräkna den kemiska påverkan genom provtagning uppströms punktkällor (reningsverk) och sedan lägga till resultat från



utsläppskontrollen. Detta förutsätter uppgifter på vattenföringen. Det ska finnas en SMHI-station vid Hallamölla i Verkaån. Lars ska undersöka möjligheterna för att vi kan få använda dessa flödesdata. Det vore önskvärt med mer aktuella flödesvärden. Michael och Charlotta ska undersöka möjligheterna att anlägga flödesstationer vid Julebodaån (Maglehem) och Segesholmsån (Degeberga) som en test. Kurt fick i uppdrag att kontakta konsultföretaget Naturvårdsingenjörerna om möjligheten att upprätta avbördningskurvor för dessa platser.

Beslutades att när nya kemresultat kommer ut ska Michael informera detta via e-post till alla på kontaktlistan.

## 5. Avtal

Förslag till avtal med Ekologgruppen och Lantmännen Analycen har utformats av Michael och Lars. Förslagen godkändes med mindre ändringar. Michael fick i uppdrag att upprätta liknande avtal med Eklövs Fiske och Richard Nilsson och skicka de slutliga förslagen till dem. Charlotte fick i uppdrag att kontrollera de slutliga fiskelokalerna.

## 6. Arbetsplanen

– *Medlemskap i Vattenvårdsförbundet för västra Hanöbukten*: frågan sköts upp till ett möte där Peter är med. Frågan är inte minst vilken avgift förbundet ska betala.

– *Hemsidan*: Den bör närmast kompletteras så att dokumenten läggs in (protokoll mm).

– *Marknadsföring av förbundet*: Diskuterades att försöka få ut information till massmedia åtminstone efter utvärdering av resultaten, exempelvis i samband med årsmötet. Kanske en skärmställning vid Äpplets dag? Kanske olika tema, exempelvis fisk?

– *Litteratur om vattendragen*: den som har något att bidra med mejlar uppgifter till Michael.

– *Historiska kartor*: Det finns bland annat 1684 års karta och skånska rekognosceringskartan från 1800-talet. Föreslogs att försöka testa detta med Verkaån. Charlotte fick i uppdrag att höra med Simrishamns kommun om de har gjort något redan.

– *Vattenråd*: Det kanske "bara" är att sätta ihop tänkbara uppgifter för oss och ansöka om startbidrag. Kanske vi kan få stöd för att utöka arbetsuppgifterna, har Richard mer tid? Beslutades att ta upp frågan på nästa möte.

## 7. Övriga frågor

Lars förvånade om att Länsstyrelsen beslutat att kontaktpersonerna skulle rotera mellan vattenvårdsförbunden. Beslutades att Kurt skulle kontakta Kristian Wennberg och framför att Lars borde vara kvar hos Österlens vattenvårdsförbund åtminstone ett år till eftersom vi är i en viktig uppstartsfas.

Kurt informerade om miljödomstolens beslut om regleringsföretaget för Helge å, som



visar att kravet på rensning kan gå före naturvärden.

Michael redovisade inkomna handlingar till förbundet: information från Råån om recipientkontrollens meningsfullhet, broschyr om vattenråd, årsrapport från vattenmyndigheten, rapport om *Unio crassus*, rapport om miljötilståndet i Skåne 2006.

8. Nästa möte hålls på Charlottes födelsedag den 10 januari 2008 klockan 9 på Högestad eller Christinehof.

Michael Dahlman